
Jegyzőkönyv 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának 

Rendkívüli képviselő-testületi üléséről 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal 
Időpontja: 2012. Október 10. (Szerda) 14:00 óra 
 
Bencsik Mónika polgármester: Szeretettel köszöntök mindenkit, Nagykovácsi 
Nagyközség Önkormányzatának, rendkívüli Képviselő- testületi ülésén. Mielőtt rátérnénk a 
napirendi pontok egyeztetésére, megállapítom, hogy testület 6 fővel jelen van, 
határozatképes. Dékány Angella alpolgármester asszony beteg, dr. Balog László 
képviselő úr dolgozik, Kósa Sándor képviselő úr szintén jelezte, hogy nem tud eljönni az 
ülésre. 
 
Napirend:  
1. Döntés a „ Megállapodás a járási hivatalok kialakításához „ tárgyú Megállapodás 
jóváhagyásáról 
Előterjesztő: Bencsik Mónika polgármester 
Előadó: Tóthné Pataki Csilla jegyző 
E- 133  

 
2. Indítványok, javaslatok 
 
Kérdezem a tisztelt képviselő tárasaimat, aki egyetért a napirenddel, azt kézfeltartással 
jelezze, megállapítom, hogy a jelenlévő 6 fő, 6 egyhangú igen szavazattal elfogadta a 
napirendet módosítás nélkül. 
 
Bencsik Mónika polgármester: Mielőtt rátérünk, a hivatalos részére a napirendnek 
néhány nagyon fontos dolgot szeretnék elmondani. Kistérségi Munkaszervez irodáját úgy 
sikerül felszámolni, hogy a NATÜ Kft. egyik szobájába áttelepítettük az irattár egy részét. 
A pénzügyes gépet Solymár intézi, és a pénzügyes kollegák ott már csak 2 hónapot 
fognak dolgozni valószínűsíthetően. 
A gyógytestnevelés felülvizsgálatának az eredménye 46 gyermek a 186 gyermek helyett, 
ami jelentős költségcsökkentést jelent. 
 
Dér Zsuzsanna képviselő: Igen erre a felülvizsgálatra szükség volt, mert ez sajnos egy 
normális arány. 
 
Bencsik Mónika polgármester: Ennek azért is van jelentősége, mert várhatóan a 
pedagógiai szakszolgálatok feladatellátását, a megyei intézmények fogják átvenni, így 
teljesen letisztázott helyzettel fogjuk tudni átadni a feladatellátását. 
Budakeszin voltunk tárgyalni a szociális feladatellátásunkról. Most az Ezüstkor Szociális 
Intézmény fenntartásban Solymárral van megállapodásunk, de Solymár meg Nagykovácsi 
nem egy Járásba fog tartozni, viszont a Kistérségi Társuláson keresztüli feladatellátást, 
továbbra is a mostani költségvetés törvénytervezet is plussz normatívával támogatja. 
Kiadtunk mi egy olyan határozatot, hogy kilépünk a Pilis- Buda-Zsámbék Társulásból és 
elvileg belépünk Budakeszihez. Ahol a társulás tartja fönt az intézményt, erre dupla 
normatíva jár. Gyermekvédelemben lakos arányosan is jár meg gyermeklétszám szerint is. 
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Maga az egész feladatellátás is bővülhet, van már házi segítségnyújtás, családsegítés, 
gyermekjóléti szolgálat, nekik működik a jelzőrendszerük is, amit én nagyon szeretnék, 
illetve az idősek napközbeni ellátása, fekvőbeteg ellátásuk is van, támogató szolgálat, 
adóság kezelési szolgáltatást is végeznek ők. Én úgy gondolom, hogy a szociális 
feladatokba mindenképpen jó, ha átszerveződünk. Tegnap volt egy gyermekjóléti 
megbeszélés is Nagykovácsiban, ahová nem hívtak meg engem, amit nehezményezek. 
Remeteszőlősi Polgármester úr itt volt hétfőn tárgyaltunk vele. Jegyző asszony próbálta 
elmondani, hogy itt törvények vannak, jogszabályok, amiket tudomásul kell venni. Nem 
lesz zökkenőmentes az elindulás a közös hivatallal szervezése felé. 
 
Reindl Gyula képviselő: Egész másról szeretnék egy kis tájékoztatót mondani, hogy Kiss 
Bálint volt Általános Iskola Igazgatója 100 éves volt. Egy gárdonyi újságban megjelent róla 
egy cikk is. 
 
Bencsik Mónika polgármester: Küldünk neki ajándékot és megjelentetjük a 
Böngészőben is. 
1. napirendi pont: 
Döntés a „Megállapodás a járási hivatalok kialakításához „tárgyú Megállapodás 
jóváhagyásáról. 
 
Bencsik Mónika polgármester: Rátérve a napirendre múlthét csütörtökön voltunk 
Budakeszin, ahova összehívták az egy járáshoz tartozó települések képviselőit. Ott volt a 
járási ügyek kormánymegbízottja, aki elmondta, hogy e hét 2012. október 12-én meg kell, 
hogy kössék a szerződést Budakeszivel, ami azt jelenti, hogy Budakeszi járáshoz tartozó 
összes többi településnek előbb meg kell, hogy szülessen a szerződése. Ezek a 
szerződések arról szólnak, hogy a járási hivatal rendszerben a törzshivatal kollegáinak a 
körét is és egyes szakigazgatási kollegák körét is az adott járáson belüli Önkormányzatok 
által átadott személy, vagy státusz átadása mellett tudják létrehozni. 
A Budakeszi járás az ország egyik legkiemeltebb járása, ugyanis országosan egyedül fog 
építésügyi hivatala műemlékvédelemmel foglalkozni. Budakeszi járásnak több 
kirendeltsége lesz az egyik Budaörs, a másik Nagykovácsi. Ami valószínű, hogy 
ügysegédek lesznek Biatorbágyon és Zsámbékon. A kirendeltségnek lesz anyagi 
következménye, amit még nem tudok forintosítani. Amikor első körbe kiküldték a felmérő 
embereket tárgyalni, akkor már Jegyző asszony mondta, hogy jó lenne, ha kirendeltség 
lennénk. Mivel az ország egyik legnagyobb zsáktelepülése vagyunk, és várhatóan közös 
hivatalunk lesz Remeteszőlőssel, csak Budapesttel vagyunk kapcsolatban, ezért ez nem is 
a mi döntésünk, hanem ezt közölte már a Kormánymegbízott, hogy mi kirendeltség 
leszünk. A lakosság szempontjából ez nagyon előnyös lehet. Nem csak egy sima 
ügyfélszolgálat lesz, hanem lesznek okmányirodai feladatok, amiket helyben tudnak majd 
intézkedni. Öt főt kell úgymond átadni a járási hivatalhoz. Fontos még, hogy a 
költségvetési törvénynek a legutolsó módosításában volt egy olyan melléklet, ami 
meghatározza az Állam részéről a Polgármesteri Hivatalok létszámának finanszírozását. 
Az Állam minden féle számítási metodika alapján fog január 1-től finanszírozást biztosítani 
a Polgármesteri Hivatal köztisztviselőinek erről már korábban is tájékoztattuk Önöket. Ez 
azt jelenti, ha mi több létszámot alkalmazunk, mint amit finanszíroznak, akkor azt a helyi 
pénzekből kell betenni, ezért ez egy fontos szempont. 
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Bárdos Iván képviselő: A hiányzó létszámot már a Járások töltik föl. 
 
Tóthné Pataki Csilla jegyző: Nekünk üres státuszt is muszáj volt adni. Van egy elvárt 
létszám. 
 
Bencsik Mónika polgármester: Mi azt gondoljuk, hogy Nagykovácsi ezzel a Járási 
kirendeltséggel nyert. Úgy ítéljük meg, hogy Budakeszivel jól együtt fogunk tudni dolgozni. 
A Járási Hivatal vezetői tisztségre a Budakeszi Jegyző asszonyt jelölték, valószínű, hogy 
őt el is fogják fogadni. Budaörs, mint legnagyobb kirendeltség 40 fővel megmarad helyben. 
A legnagyobb létszámú járás leszünk 80 fővel. Pilisvörösvár 40 fős. 
 
Bárdos Iván képviselő: Akkor Budakeszinek kell új jegyzőt keresni? 
 
Tóthné Pataki Csilla jegyző: Budakeszi pályáztat majd erre a posztra. Ami még 
kapcsolódik ehhez, hogy az építési hivatal, amit létre akarnak hozni az 100 fős lesz, ez 
érintheti nálunk a két építéshatósági kolleganőt is. 
 
Bencsik Mónika polgármester: Költségvetési vonatkozása még nincs ebben az évben a 
reformnak, abban bízunk mi, hogy mondjuk két hét múlva már többet tudnunk, mert 
november 15-ig kell előterjeszteni a költségvetési koncepciót. A mostani koncepció 
leginkább a létszámgazdálkodásra fog fokuszálni. 
 
Bárdos Iván képviselő: Én ezt átolvastam, de feltételezem, hogy nem ezt fogjuk aláírni, 
ez egy rendkívül egyoldalú megállapodás. Ami izgalmas szerintem, megjelöltem 
magamnak az ingatlanokról, van 1.1 a) pontban az, hogy a járási hivatal milyen 
költségeket visel. Az kérdés, hogy, hogy tudjuk technikailag ezt elkülöníteni. Gondolom, 
erre van már elképzelésük. 
 
Tóthné Pataki Csilla jegyző: Nem, erre rákérdeztünk, amikor Budakeszin voltunk. Úgy 
fog működni, hogy ez a Megállapodás az első és kiemelten fontos része, de valószínűleg 
lesz további egyedi Megállapodás is és módosítások a részletekről. 
 
Bencsik Mónika polgármester: Van egy séma, ami nem kezeli az egyedi eseteket, 
sablon szöveg. 
 
Bárdos Iván képviselő: És ott lesz módunk arra, hogy esetleg beleszóljuk, hogy mi 
kerüljön bele, vagy azok is kész szövegek lesznek. 
 
Tóthné Pataki Csilla jegyző: Nem, azok már egyedi megállapodások lesznek. 
 
Bencsik Mónika polgármester: Ez után kezdjük az igazi egyedi megállapodást 
előkészíteni. Januárig módosulni fog és akkor lesz kompletten leírva benne a részlet. 
 
Bárdos Iván képviselő: Én is feltételeztem, hogy ezt mindenkivel aláíratják. 
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Bencsik Mónika polgármester: Technikai eszközöket január 1-ig egységesíteni fogják, 
de hogy hogyan az még kérdéses. Azt gondolom, hogy lesznek informatikai pályázatok 
megnyitva majd ezek fejlesztésére. 
 
Tóthné Pataki Csilla jegyző: A szerverünket például, nem adjuk át, de azt is meg kellett 
jelölnünk, de ezt külön jelölnünk kellett egy külön azonosító kóddal. ASZA gépet is, pedig 
azt Államtól kaptuk. Amit még a megállapodásban leírtak, hogy dr. Tarnai Richárd a 
Kormánymegbízott és Polgármester asszony, aki aláírja majd magát a Megállapodást. 
Kapcsolat tartónak magamat írtam, a Kormányhivatal részéről a Járásibiztos lesz, ennyivel 
egészült ki. Nem lehet eltérni a jogszabálytól és ettől a sémától. 
 
Bencsik Mónika polgármester: Akkor szavazásra bocsátom a határozati javaslatot, aki 
így el tuja fogadni az kérem, kézfeltartással jelezze. Megállapítom, hogy a testület 
jelenlévő 6 tagja, 6 egyhangú igennel elfogadta a határozatot az alábbi tartalommal: 

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
 145/2012. (X.10.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Döntés a „Megállapodás a járási hivatalok kialakításához „tárgyú 
Megállapodás jóváhagyásáról.  
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a járási 
hivatalokról szóló 218/2012. (VIII.13.) Korm. rendelet 2. számú melléklete alapján 
előkészített – az előterjesztés mellékletét képező – „Megállapodás a járási hivatalok 
kialakításáról „tárgyú Megállapodást jóváhagyja. Felhatalmazza a Polgármestert a 
Megállapodás aláírására.  
Határidő: 2012. október 31.  
Felelős: Polgármester 
 
Diószeghy Tünde képviselő: A Tisza kastéllyal kapcsolatban van már valamilyen 
információ? 
 
Bencsik Mónika polgármester: Semmit nem tudunk. Pénteken fogunk azzal az úrral 
beszélni, aki a részletes vagyonmegosztáshoz az előkészítő anyagokat csinálja. Amit 
tudjanak, hogy én azt nyilatkoztam, hogy nekünk vagyonkezelői jog kell. Voltam egy 
KEOP pályázati konferencián tegnap és lesz nagy épületenergetikai pályázatok. A 
műemlék épületek felújítása nehézségekbe fog ütközni sajnos. Lenne hozzá szakember, 
de csak akkor fogunk hozzáállni, ha tudjuk, hogy leköltözhetünk oda. Ennek egy-két héten 
belül el kell, hogy dőlnie. 
Még el szeretném mondani, hogy az ECHO Tv-ben lement a legszebb település 
versenyében a Nagykovácsiról szóló epizód. 
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Bencsik Mónika polgármester: Tisztelettel megköszönöm a Képviselőknek a részvételt, 
további kérdés, javaslat nem lévén a rendkívüli Képviselő-testületi ülést 14:45 perckor 
bezárom. 
 
 
 

Kmf. 
 
 
 
 
 

Bencsik Mónika      Tóthné Pataki Csilla 
  polgármester       jegyző 
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